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PROTOKÓŁ NR XLI/2018 

z XLI zwyczajnej Sesji Rady Powiatu Świebodzińskiego  

  odbytej 20 września 2018 roku w sali sesyjnej 

Starostwa Powiatowego w Świebodzinie ul. Kolejowa 2 

  
 

1. Otwarcie Sesji 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel o godzinie 10.00 otworzył i prowadził XLI zwyczajną Sesję 

Rady Powiatu Świebodzińskiego V kadencji. Powitał Starostę Świebodzińskiego Zbigniewa 

Szumskiego, Wicestarostę Świebodzińskiego Mieczysława Czepukowicza wszystkich 

Radnych Powiatu, Pana Tomasza Olesiaka Przewodniczącego Rady Miejskiej w Świebodzinie 

i Sekretarza Powiatu, Pana Ryszarda Skonieczka Wójta Gminy Lubrza, Panią Prezes Nowy 

Szpital w Świebodzinie Wiesławę Cieplicka, Panią Ludmiłę Janik Dyrektora PCPR w 

Świebodzinie, Panią Arletę Miśkiewicz Dyrektora PSSE w Świebodzinie, Panią Dorotę 

Karbowiak Skarbnika Powiatu Świebodzińskiego, Naczelników Wydziałów, pracowników 

Starostwa oraz wszystkie pozostałe osoby obecne na dzisiejszej sesji.  

Przewodniczący Rady dodał, że nad porządkiem prawnym będzie czuwać Pani Bożena Długosz 

Radca Prawny. 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził, że na stan 17 radnych obecnych 

jest 15, w związku z tym Rada jest władna, aby podejmować prawomocne ustalenia i uchwały. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. Lista obecności osób 

zaproszonych stanowi załącznik nr 2.  

 

2.Przyjęcie Porządku obrad 

Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad został przesłany radnym wraz 

zawiadomieniem w terminie. (Zawiadomienie stanowi złącznik nr 3 do protokołu). Zarząd 

Powiatu wnioskuje o rozszerzenie porządku obrad o 4 projekty uchwał tj.: 

1/ w sprawie przyjęcia Statutu Powiatu Świebodzińskiego (Druk nr 474); 

2/ w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2018 Powiatu Świebodzińskiego (Druk nr 

475); 

3/w sprawie powierzenia Gminie Łagów realizacji zadania dotyczącego budowy chodnika w 

pasie drogi powiatowej nr 1236F w m. Sieniawa Osiedle Górnicze (Druk nr 476); 

4/ w sprawie powierzenia Gminie Skąpe realizacji zadania dotyczącego przebudowy chodnika 

w pasie drogi powiatowej nr 1226F w m. Węgrzynice w zakresie budowy chodnika – etap I 

(Druk nr 477); 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są inne uwagi do przedstawionego porządku obrad. Więcej 

propozycji do porządku obrad nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel 

poddał pod głosowanie propozycję rozszerzenia porządku obrad o w/w projekty uchwał.  

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 15 radnych jednogłośnie (15za, 

0przeciw, 0wstrz) wyraziła zgodę na wprowadzenie do porządku obrad projektów uchwał tj.: 

- w sprawie przyjęcia Statutu Powiatu Świebodzińskiego (Druk nr 474); 

- w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2018 Powiatu Świebodzińskiego (Druk nr 

475); 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że na sesję przybył radny Krzysztof Wracholik, obecnych jest 

16 radnych.  
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Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 16 radnych jednogłośnie (16za, 

0przeciw, 0wstrz) wyraziła zgodę na wprowadzenie do porządku obrad projektów uchwał tj.: 

- w sprawie powierzenia Gminie Łagów realizacji zadania dotyczącego budowy chodnika w 

pasie drogi powiatowej nr 1236F w m. Sieniawa Osiedle Górnicze (Druk nr 476); 

- w sprawie powierzenia Gminie Skąpe realizacji zadania dotyczącego przebudowy chodnika 

w pasie drogi powiatowej nr 1226F w m. Węgrzynice w zakresie budowy chodnika – Etap I 

(Druk nr 477); 

 

W dalszej części Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel odczytał porządek obrad z 

wprowadzonymi zmianami, a następnie poddał go pod głosowanie.  

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 16 radnych jednogłośnie (16za, 

0przeciw, 0wstrz) przyjęła następujący porządek obrad:  

1.Otwarcie sesji. 

2.Przyjęcie porządku obrad. 

3.Informacja z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym.  

4.Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

5.Realizacja zadań Powiatu Świebodzińskiego w zakresie ochrony zdrowia w 2017r. i I 

półroczu 2018 roku (Druk Nr 472). 

6.Analiza informacji o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Świebodzińskiego za pierwsze 

półrocze 2018 roku oraz informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej 

(Druk Nr 465). 

7.Podjęcie uchwał: 

1/w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie Powiatu Świebodzińskiego na lata 2018-2023 (Druk 

Nr 464); 

2/ w sprawie przyjęcia Statutu Powiatu Świebodzińskiego (Druk nr 474); 

3/ w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2018 Powiatu Świebodzińskiego (Druk nr 

475); 

4/w sprawie powierzenia Gminie Łagów realizacji zadania dotyczącego budowy chodnika w 

pasie drogi powiatowej nr 1236F w m. Sieniawa Osiedle Górnicze (Druk nr 476); 

5/w sprawie powierzenia Gminie Skąpe realizacji zadania dotyczącego przebudowy chodnika 

w pasie drogi powiatowej nr 1226F w m. Węgrzynice w zakresie budowy chodnika – Etap I 

(Druk nr 477); 

8.Odpowiedzi na wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

9.Przyjęcie protokołu obrad z sesji Rady Powiatu w dniu 06.09.2018r. 

10.Oświadczenia radnych. 

11.Sprawy różne: 

- informacja Zarządu Powiatu o wysokości wszystkich umorzonych wierzytelności oraz 

udzielonych ulg w roku budżetowym o charakterze cywilnoprawnym na dzień 30.06.2018r. 

(Druk Nr 471). 

12.Zamknięcie Sesji. 

 

Ad.3 

Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel poinformował, że informację z działalności 

Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym, radni otrzymali wraz zawiadomieniem. 

(Informacja stanowi złącznik nr 4 do protokołu). Następnie Przewodniczący Rady poprosił o 

zabranie głosu Pana Zbigniewa Szumskiego Starostę Świebodzińskiego. 

 

Starosta Zbigniew Szumski – odbyły się dwa posiedzenia zarządu i dotyczyły projektów 

uchwał, które pojawiły się na sesji i zostały przyjęte do procedowania. Nie wyrażono zgody na 
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przebudowę schodów terenowych na ul. Sobieskiego w Świebodzinie w wysokości 40% 

kosztów zadania z Gminą Świebodzin. Udział powiatu to 10.590zł. dokonano zmian w planach 

dochodów i wydatków budżetowych. Analizowano sytuację finansową w jednostkach 

oświatowych i innych Powiatu Świebodzińskiego. Przedłużono do 21.09.2018r. procedurę 

przetargową na emisję obligacji w związku z wnioskami jednego z oferentów. Na wniosek 

dyrektora dokonano zmiany Regulaminu Organizacyjnego PUP w Świebodzinie, dotyczącą 

podejmowania działań związanych z zatrudnieniem cudzoziemców.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania do 

przedstawionej informacji z działalności Zarządu? 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel stwierdził, że informacja z działalności Zarządu 

międzysesyjnym została przyjęta, wobec tego przeszedł do punktu 4 porządku obrad tj. 

wnioski, interpelacje i zapytania radnych.  

 

Ad.4 
Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, kto w tym punkcie chciałby zabrać głos i udzielał 

głosu wg kolejności zgłoszeń.  

 

Radna Elżbieta Dziuba – Klebieko – chciałam złożyć interpelację dotyczącą zjazdu przy 

Piekarni [wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 
6 września 2001r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Bernarda Czajkowska 

Naczelnik Biura Rady i Zarządu Powiatu] przy ul. Sulechowskiej. Otrzymałam pismo od jednego z 

mieszkańców, tą sprawą interesowałam się już wcześniej. Kierowcy parkują w tym miejscu na 

zasadzie parkingu, gdzie nie jest to parking. Jedni przy samej krawędzi jezdni – chodnika, inni 

wjeżdżają głębiej przed samą piekarnie. Taka sytuacja stwarza zagrożenie dla pieszych, 

ponieważ przechodzimy pomiędzy samochodami wyjeżdzającymi, aby tym ciągiem chodnika 

przejść dalej. Często ludzie schodzą na jezdnię, żeby ominąć te samochody. To stwarza szereg 

niebezpiecznych sytuacji. W związku z tym ten zjazd nie jest w ogóle oznaczony, jako parking. 

Na końcu jest tylko znak z literą P, ale nie ma na początku. Tym bardziej, jeśli jest to chodnik, 

to jest nasz, powiatu. Natomiast przed samą piekarnią, to jest własność p. [wyłączenie jawności 

w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001r. o 

dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Bernarda Czajkowska Naczelnik Biura 

Rady i Zarządu Powiatu]. Często te samochody wjeżdżają w bramę obok, to jest dom, w którym 

mieszka p. [wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 

ustawy z dnia 6 września 2001r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła 

Bernarda Czajkowska Naczelnik Biura Rady i Zarządu Powiatu]. Dwukrotnie wjechano w jego 

bramę. Za drugim razem już nie naprawiono. Ludzie bardzo reagują niekulturalnie na zwracanie 

im uwagi. Nie ma tam ciągu pieszego na tym odcinku. Wnoszę wniosek o uporządkowanie tej 

sprawy, tym bardziej, że powiat jest właścicielem chodnika i drogi. Nie chciałabym Państwu 

czytać tego listu w całości, został on napisany w sposób przejrzysty, ale przytoczę ostatni 

akapit. Cytuję ”…często dochodzi do stłuczek, bo ktoś zatrzymał się przed przejściem dla 

pieszych, a drugi wyjeżdża – nie zauważa go, parkują byle jak przed sklepem, powoduje to, że 

przestrzeń publiczna, ciąg pieszych jest niedostępny. Taka sytuacja stwarza wiele zagrożeń dla 

pieszych i kierujących, chodzenie slalomem pomiędzy samochodami, schodzenie na jezdnię. 

Rodziny, które jadą na rowerach z małymi dziećmi muszą przerywać jazdę i przechodzić z 

rowerami pomiędzy samochodami. Brak miejsca dla postoju rowerów…”.  Rozmawiałam na 

ten temat z Wicestarostą i prosiłam, aby ta sprawą się zainteresować. W formie pisemnej też 

chciałabym to złożyć na ręce powiatu. Dziękuję.  
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Radny Krzysztof Warcholik – mam pytanie do Pana Starosty odnośnie ewentualnego ronda na 

ul. Sukienniczej. Ponieważ w prasie pojawił się komunikat, że trwają rozmowy z inwestorem, 

wykonawcą marketu Netto. Czy faktycznie finałowo będzie budowane tam rondo i czy 

uwzględnia się święto 1 listopada? Jest to jedno z głównych ciągów na cmentarz. Na jakim 

etapie są zaawansowane te rozmowy? Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są jeszcze chętni Radni do zabrania głosu w 

tym punkcie? Dodał, że zgodnie ze statutem powiatu w tym punkcie również mogą zabrać głos 

osoby spoza Rady.  

Więcej chętnych do zabrania głosu nie było, wobec tego Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel 

poinformował, że odpowiedzi zostaną udzielone w pkt.8 zgodnie z porządkiem obrad i 

przeszedł do pkt. 5. 

 

Ad.5 

Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel poinformował, że sprawozdanie z realizacji zadań 

Powiatu Świebodzińskiego w zakresie ochrony zdrowia w 2017r. i I półroczu 2018 roku (Druk 

Nr 472), zostało przesłane wraz z materiałami na sesję. Było ono przedmiotem obrad Komisji 

stałych Rady Powiatu Świebodzińskiego. (Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu).  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel poprosił panią Wiesławę Cieplicką Prezesa Nowy 

Szpital w Świebodzinie o uzupełnienie informacji w sprawie szpitala w Świebodzinie.  

 

Wiesława Cieplicka Prezes Nowy Szpital w Świebodzinie – Witam Państwa serdecznie. Szpital 

w Świebodzinie jest szpitalem I poziomu referencyjności z dniem 1 października 2017r. dostał 

się do sieci szpitali i stanowi podstawowe zabezpieczenie szpitala. Dane na dzień dzisiejszy i 

te, które Państwo otrzymaliście, nie zmieniły się. Zatrudnionych jest łącznie 383 osoby z tego 

114 na umowach o pracę, 99 to są zlecenia i 170 to są kontrakty medyczne. Jak widać ze 

struktury zatrudnienia szpital w Świebodzinie jest jednym z większych zakładów pracy na 

terenie naszego powiatu na co wskazują cyfry. Muszę powiedzieć, że ta rotacja personelu jest 

bardzo duża, mamy niesamowite problemy z zabezpieczeniem pracy w sensie zabezpieczenia 

dyżurowego. Brakuje nam lekarzy, pielęgniarek i opiekunów medycznych, to są codzienne 

problemy, z którymi się zmagamy. Przyczyną jest niedobór kadry medycznej i jest to problem 

w skali całego kraju. Szpital w Świebodzinie ze względu na położenie jest szpitalem 

strategicznym, słaba strona to, że leży w sąsiedztwie szpitali specjalistycznych: Gorzowa, 

Zielonej Góry, Ciborza i Obrzyc. To są szpitale, które konkurują z nami w zakresie 

pozyskiwania lekarzy. Pojawiła się nowelizacja ustawy o zawodzie lekarza, lekarza dentysty, 

która wyszła w ostatnich dniach sierpnia. Która daje możliwość wzrostu wynagrodzenia 

lekarzom specjalistom, gdzie są zatrudnieni ma umowach o pracę. Po podpisaniu tz.: lojalki, 

nie dotyczy lekarzy rezydentów, tylko specjalistów, dostanie proponowane wynagrodzenie w 

kwocie 6720zł brutto. Zobowiązuje ona to tego, że nie będzie pracował nigdzie indziej na 

podstawie umowy o pracę w szpitalu. To spowodowało, że ci lekarze, którzy przyjeżdżali na 

dyżury z Poznania, Szczecina, Zielonej Góry popodpisywali lojalki w swoich zakładach pracy. 

Szpital realizuje świadczenia szpitalne w zakresie nie tylko podstawowych oddziałów, ale 

dysponujemy szpitalnym oddziałem ratunkowym oraz odziałem neurologii z pod oddziałem 

udarowym od 9 października 2017r. W strukturze szpitala mamy zapewnioną opiekę 

długoterminowa w ZOL-u. Działa 10 poradni specjalistycznych oraz 2 poradnie filialne w 

Zbąszynku i Łagowie, są to poradnie położniczo-ginekologiczne. Na podstawie danych 

statystycznych, które Państwo otrzymaliście widać, że liczba zgłaszających się pacjentów do 

poradni specjalistycznych, pracowni diagnostycznych oraz oddziałów z roku na rok nam 

wzrasta. To świadczy o tym, że ci pacjenci chcą się u nas leczyć. Cały czas pracujemy nad tym, 

aby jakość opieki cały czas zwiększyć. Jest to bardzo trudnie, często nie zgadzam się z pewnym 
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podejściem personelu lekarskiego, pielęgniarek do pacjenta, rodziny. Na dzień dzisiejszy 

zostaje tylko rozmowa i proszenie o zmianę podejścia, ze względu na to, że nie mamy w 

zanadrzu personelu, którego moglibyśmy zastąpić tego, który nie do końca jest empatyczny i 

rozumie potrzeby pacjenta. Musimy odnaleźć się w tej sytuacji. Uczulam nowo zatrudnionych 

lekarzy na traktowanie pacjentów. Pacjent dla nas jest najważniejszy. Bez tego pacjenta nas nie 

ma! Powtarzam na spotkaniach z personelem, że ten pacjent, który do nas przychodzi, jest to 

człowiek zagubiony i zdany na nas, dlatego ważne jest do niego podejście i zrozumienie jego 

potrzeb. Oprócz zwiększonej liczby przyjętych pacjentów w oddziałach szpitalnych oraz 

poradniach specjalistycznych, zwiększyły się wyjazdy karetek pogotowia ratunkowego. W 

zestawieniu wkradł się błąd jeśli chodzi o karetkę podstawową w Zbąszynku. Ten błąd powstał 

z tego, że wprowadziliśmy oprogramowanie białej części szpitala, jak by dane, które zostały 

przedstawione przez dział statystyki medycznej pominęły dane z pierwszego programu, z 

którego w tej chwili nie korzystamy. Tam, gdzie jest liczba interwencji zespołu podstawowego 

w Świebodzinie za I półrocze 2018r. zamiast 150 jest wykazane 877. Liczba wyjazdów 2 

karetek podstawowych i 1 specjalistycznej bardzo wzrosła, z tego względu, że jak dzwonimy 

na numer 999, to zgłasza się dyspozytor medyczny w Gorzowie i to on decyduje, która karetka, 

do kogo pojedzie i czy w ogóle pojedzie. W tej chwili to nie jest nasz pracownik i ja nie mam 

wpływu na dyspozytornię. To w tej chwili podlega służbą Pana Wojewody. Chciałam w ramach 

uzupełnienia przypomnieć, że opieka POZ-tu jest czynna codziennie od 18.00-8.00, natomiast 

soboty, niedziele, święta i dni ustawowo wolne od pracy całodobowo. Telefony są podane na 

stronie internetowej, przy gabinecie u lekarza nocnej i świątecznej opieki oraz w oddziale 

ratunkowym. W momencie, kiedy pacjent dzwoni ma prawo poprosić lekarza, aby przyjechał. 

Musimy tez wiedzieć, że zgodnie z przepisami w nocnej opiece jest tylko jeden lekarza! Nie 

zawsze jest to lekarza pediatra. Zasada jest taka, jeżeli dzwoni pacjent i przeprowadza rozmowę 

z lekarzem POZ nocnego. Zakładając, że lekarza może poprosić, czy pacjent jest w stanie 

przyjechać do szpitala na wizytę, czy nie. Jeżeli nie, to obowiązkiem lekarza jest wysłać karetkę 

z kierowcą, która jest w gotowości i taki wyjazd do pacjenta się odbywa. Czas zgodnie z 

przepisami jest do 4 godzin. Jeśli chodzi o dzieci, wszystkie są przyjmowane w ramach opieki 

nocnej. Mamy dużo młodych nowych lekarzy. Dzisiaj podpisałam 2 umowy z lekarzami z 

Poznania. Odważni i zorientowani, nie ma dla nich problemu z przyjmowaniem dzieci. 

Przyjmują w ośrodkach poznańskich. Jeśli, ktoś mówi, że jest problem z przyjęciami dzieci w 

naszym szpitalu, to nie jest prawdą. Matki wiedząc o tym, że w szpitalu w Międzyrzeczu jest 

pediatra 24 h w oddziale pediatrycznym, to jadą tam. Natomiast tam odbijają się od gabinetu 

kiedy dowiadują się, że tam nie ma pediatry. Jakiś czas szpital w Międzyrzeczu zapewniał 

dodatkowa opiekę pediatryczną w POZ nocnym i z tego się wycofał. Przy tej okazji muszę 

powiedzieć, że w przeciągu okresu sprawozdawczego udało nam się zakontraktować kolejne 

poradnie specjalistyczne. Po 1 lipca funkcjonuje poradnia neurologii dziecięcej w ramach 

umowy z NFZ, lekarzami przyjmującym jest dr Bieleninik. Jest to specjalista neurologii 

dziecięcej ze Szczecina oraz dr Aleksandra Wierzbicka, która przyjmuje u nas w szpitalu, 

ponieważ Postęp nie złożył oferty i tej poradni, która tam była już nie ma. Od 1 listopada będzie 

już funkcjonować poradnia neurologii dla dorosłych. Walczyłam o ta poradnię od ubiegłego 

roku. Udało się. W tej poradni będą przyjmować wszyscy lekarze przyjmujący w oddziale. Dr 

Nejnartowicz, jako szef oddziału i konsultant wojewódzki ds. neurologii, dr Grażyna 

Adamcewicz, dr Artur Hurny, dr Piotr Romankiewicz oraz dr Paulina Zając. Chcemy zapewnić 

pełną dostępność dla pacjentów, gdzie jest bardzo duże zainteresowanie tymi usługami. 

Będziemy się starać, aby poradnia była 5 dni w tygodniu czynna w maksymalnej ilości godzin. 

Dużym osiągnięciem dla naszej załogi jest dołączenie do oddziału chirurgicznego dr Tomasza 

Marszalskiego. Pan Tomasz przychodzi do naszego szpitala od 1 października. Przy tej okazji 

będziemy żegnać dr Adamcewicza za 44 lata pracy w szpitalu. 6 października robimy mu takie 

wspólne pożegnanie. Pan Adamcewicz sam złożył wypowiedzenie i od 1 lipca nie pracuje w 

oddziale, tylko pojedyncze dyżury pełnik w poradni endoskopii. Wiek emerytalny osiągnął też 
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dr Korolczuk, w związku z tym też odchodzi na emeryturę. Od 1 listopada w to miejsce wchodzi 

dr Tomasz Marszalski oraz dr Aleksandra Gierszewska, tylko nie wiem, w jakim wymiarze 

godzin. W Międzyrzeczu szpital się posypał wiec trzeba było być czujnym, nastawiać ucha. 

Chcemy do trudnić lekarzy z oddziału wewnętrznego, którzy złożyli wypowiedzenia. Jestem w 

kontakcie z dr Piotrem Jarmużkiem kardiologiem, pracuje w poradni u nas. Chciałabym, aby 

wspomógł oddział internistyczny. W przeciągu półtora roku udało się nam bardzo dużo 

osiągnąć, ale przed nami bardzo dużo jeszcze pracy. Pracy, która związana jest z bardzo dużym 

nakładem finansowym, min. z dostosowaniem pomieszczeń do wymagań sanitarnych, gdzie 

terminy mamy do końca czerwca przyszłego roku i niektóre do końca tego roku. W tym czasie 

udało nam się dostosować to wszystko, co nam nakazano decyzjami pani dyrektor sanepidu. 

Chciałabym w tym miejscu podziękować za życzliwą współpracę i zrozumienie, nie zawsze 

starcza nam tych środków. Wiem, że zalecenia są od górne, ale przymierzamy się do tego, nie 

wszystko zostało jeszcze zrobione. Półtora roku, to czas, kiedy zakończyliśmy budowę 

lądowiska, w tym czasie zakupiliśmy szereg nowoczesnego sprzętu, doposażyliśmy oddział 

neurologii z oddziałem udarowym w ubiegłym roku. W tym roku udało się wygrać dwa 

postępowania unijne. Jeden na 3.400tys. z czego 1.175tys. to wkład własny szpitala. Jest to 

doposażenie szpitalnego oddziału ratunkowego w nowoczesny sprzęt. Kończymy prace 

remontowo-budowlane na SOR-e. Udało nam się pozyskać następne pieniądze na doposażenie 

SOR-u dla dzieci. Z danych statystycznych wynika, że przyjmujemy ich dość dużo. Średnio 

jest ich 3 na dobę na 20 przyjętych, czyli ten sprzęt jest nam niezbędny. Trwają procedury 

przetargowe w kwestii wyłonienia dostawców sprzętu .Myślimy do końca października sprzęt 

z jednego i drugiego projektu unijnego trafi do szpitalnego oddziału ratunkowego. Jest to jeden 

z lepiej wyposażonych SOR-ów powiatowych, nie mówię o Gorzowie, Zielonej Górze czy 

Nowej Soli. To są szpitale specjalistyczne. Przed nami jeszcze konkurs, na oddział neurologii 

z oddziałem udarowym, konkurs będzie ogłoszony na przełomie września-października, 

ponieważ umowa zawarta jest tylko na okres do końca tego roku. Umowa zawarta na kolejne 

lata będzie warunkiem, że szpital po 4 latach będzie należał do sieci, to wówczas ten oddział 

neurologii wejdzie z automatu, tak jak weszły wszystkie oddziały szpitalne. Jest to ostatni rok, 

kiedy szpital musi walczyć o kontrakt w zakresie neurologii i oddziału udarowego. Nie wiem 

czy będziemy mieć konkurencje, czy nie. Wszystko wskazuje na to, że być może będziemy 

sami. Chyba to wszystko, co miałabym Państwu przekazać. Jeśli są dodatkowe pytania, chętnie 

odpowiem. Dziękuje.  

 

W dalszej części Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel poprosił panią Inspektor Annę 

Iwachów o przedstawienie sprawozdania.  

 

Inspektor Anna Iwachów przedstawiła sprawozdanie z realizacji zadań Powiatu 

Świebodzińskiego w zakresie ochrony zdrowia w 2017r. i I półroczu 2018 roku (Druk Nr 472) 

zgodnie z załącznikiem nr 5 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel podziękował, za obszerną informację i otworzył 

dyskusję.   

 

Radna Jolanta Starzewska – mam pytanie dotyczące naszego lądowiska? Jak często z tego 

lądowiska korzystają różne podmioty, służby. Czy jest informacja zbiorcza, czy rzeczywiście 

wybudowanie tego lądowiska jest trafnym przedsięwzięciem?    

 

Wiesława Cieplicka Prezes Nowy Szpital w Świebodzinie – wybudowanie lądowiska wiązało 

się z utrzymaniem szpitalnego oddziału ratunkowego. Szpital, żeby utrzymać ten oddział, który 

jest niezwykle ważny ze względu na położenie strategiczne szpitala, to lądowisko wybudował. 

Jak często korzysta szpital i inne podmioty z lądowiska? 13 lądowań było od stycznia do 
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czerwca tego roku, czyli średnio 2 na miesiąc. Lądowisko służy dla potrzeb pacjentów 

szpitalnych. Każdy pacjent, który ze względu na czas musi być transportowany karetką 

sanitarną do szpitala wyższej referencji, tam nasza karetka sanitarno-transportowa zawozi 

naszego pacjenta, przylatuje śmigłowiec i zabiera pacjenta. Karetki systemowe nie mogą być 

przydzielone do takiego zadania. W przypadku pacjenta, który jest przywożony do nas, odbywa 

się to tak, że mamy podgląd na lądowisko, jest sygnał z pogotowia lotniczego, za 5-10 minut 

ląduje śmigłowiec. Nie ma czasu, czy w dzień, czy w nocy aby organizować karetkę i zespół. 

Karetka, która jest dedykowana tylko dla lądowiska stoi pod szpitalem. Koszty, które musiał 

ponieść szpital 1.800tys. to są dodatkowe koszty funkcjonowania tego lądowiska. Udało nam 

się tak zabezpieczyć funkcjonowanie kadrowe karetki, że zawsze na oddziale szpitalnym ma 

dyżur 2 ratowników, w tym 1 ratownik kierowca. Dla potrzeb szpitalnych służy lądowisko. 

Gdyby jakaś instytucja wyszła z zapytanie, czy mogła by skorzystać, oczywiście. 

Najważniejszy jest człowiek. Chciałabym, abyście też tą informacje rozprowadzili wśród 

znajomych. Następne pytanie, które mieszkańcy zadają, jest. Dlaczego wybudowane jest 

lądowisko, a śmigłowce jak lądowały koło Chrystusa, tak lądują? Już odpowiadam. Jeżeli 

pacjent ma trafić tylko do szpitala, to śmigłowiec ląduje tylko koło szpitala. Natomiast, jeśli 

jest zdarzeni, że wzywana jest kareta przez dyspozytora w Gorzowie i dyspozytor w Gorzowie 

na podstawie przeprowadzonego wywiadu od razu jest kontakt do pilota lotniczego pogotowia 

ratunkowego. I to pilot tego śmigłowca decyduje, gdzie on będzie lądował. Jeśli chodzi o 

utrzymanie lądowiska, to musimy o nie dbać, kosić, zatrudniać 4-5 razy do roku firmę 

zewnętrzną do utrzymania w gotowości. Sprawdzanie oświetlenia, które jest całodobowe, 

odśnieżanie i grabienie liści. Chciałabym dopowiedzieć w kwestii tego materiału, które 

omawiała Pani Ania. Dlaczego szpital nie wystartował w programie profilaktyki szczepień 

przeciwko grupie dla Powiatu Świebodzińskiego? Możecie Państwo przekazać też, to swoim 

znajomym, że po 65 życia, jeśli pacjent wróci do lekarza rodzinnego i dostanie skierowanie na 

szczepienie, to jak pójdzie do apteki to koszt tej szczepionki wyjdzie 50% taniej. To jest jeden 

z tych powodów, że myśmy by nie dostali takiej ceny za ta szczepionkę. Dlatego z tych 

szczepień w tym roku zrezygnowaliśmy. Chciałabym jeszcze Państwu przypomnieć, kiedy 

zgłaszacie się do naszego szpitala od 1 grudnia minionego roku wprowadziliśmy 

informatyzacje w części szpitalnej, koszt to 1mln. W tej chwili widać zadowolenie 

pracowników aptek, pacjentów oraz instytucji, które z nami współpracują. W tej chwili teraz ta 

dokumentacja jest przejrzysta, czytelna, chronologiczna. Boje przechodziliśmy, bo mamy 

personel różnej generacji, który do tej pory na komputerach nie pracował. 28 marzec 2017r. 

pamiętna data, której nigdy nie zapomnę. Rodzi się martwe dziecko w szpitali w Świebodzinie. 

Ta straszna wieść przeszła przez cały kraj. Przez kilka tygodni 9 stacji mnie nękały wraz z TVN 

Uwagą. To, co zrobiono z naszym szpitalem, to była tragedia a nawet była koncepcja, aby ten 

oddział zamknąć. W tej chwili dostałam decyzję prokuratury. Konsultant skontrolował odział, 

nie miał zastrzeżeń i na dzień dzisiejszy postępowanie zostało umorzone z braku dowodów, że 

była wina po stronie szpitala. Byli powołani biegli i w tej chwili opinia jest bardzo korzystna. 

Nie mnie jednak, to co szpital stracił na opinii to jest bardzo trudno odbudować. W tej chwili 

porodów sukcesywnie nam wzrasta. Chciałam się z Państwem z ta miłą informacją podzielić. 

Dziękuję bardzo! 

 

Radna Urszula Miara – chciałam bardzo podziękować za szybkie reagowanie na potrzeby 

pacjentów, mówię tu o lekarzach, pielęgniarkach oraz o pracownikach. Ostatnio miałam 

przypadek, że pacjent odbijał się od lekarza rodzinnego z ul. Wałowej. Bardzo pomogli mi dr 

Adamcewicz, dr Dobrowolska i p. Krystyna Podhorodecka. Tam pracuje cały zespół szpitalny 

na rzecz każdego pacjenta, Jeśli chodzi o lądowiska, jest to jedno z nielicznych w POZ-ach 

wyposażonych całodobowo. Koszt utrzymania tego lądowiska jest przeogromny. Każda 

złotówka jest to złotówka inwestycyjna. Bierze się duże kredyty na to aby spełnić standardy, 

żeby zachować referencyjność szpitala. Dba się o estetyką szpitala, wyposażenie. Leki są w 
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szpitalu na takim poziomie, że szpitale wojewódzkie mogły by się od naszego szpitala uczyć. 

Bardzo za to dziękuję, z przyjemnością w tym szpitalu bardzo dobrze mi się pracuje, jako 

członek Rady Nadzorczej. Muszę podkreślić, że nawet najdrobniejsze uwagi przez Panią Prezes 

i szefostwo są brane pod uwagę i jak solidnie realizowane. Dziękuję bardzo! 

 

Radny Szymon Pyrcz – aby pomóc naszemu szpitalowi wspaniałemu, mam taka propozycję. Z 

rokiem 2019/20 utworzyć jedną klasę o profilu pielęgniarskim w LO w Świebodzinie. W całym 

kraju są problemy z pielęgniarstwem. Mieliśmy przy technikum taką klasę, dyrektorem była p. 

Mufka. Potem zaniechano tą rzecz. Aby pomóc dla szpitala w kształceniu kadr pielęgniarskich. 

Może to rozważyć, ale to musi być od jutra! System agitacji nie może być w maju przyszłego 

roku, to musi być długotrwały, przez dyrektora szkoły, pracowników szpitala i pracowników 

oświaty.  Proszę o rozważenie tej propozycji. Dziękuję.  

 

Wiesława Cieplicka Prezes Nowy Szpital w Świebodzinie – super by było. Powiem tak. Od kilku 

lat zmieniły się przepisy z kształceniem kadry pielęgniarskiej. Tak, jak kiedyś było to liceum 

pielęgniarskie 5-letnie, sama w nim wykładałam pielęgniarstwo pediatryczne, w tej chwili tych 

liceów i studiów dwuletnich nie ma. W tej chwili są tylko studia wyższe zawodowe na poziomie 

licencjackim i później 2-letnie uzupełniające magisterskie. Jeśli mielibyśmy już otwierać 

kierunek pielęgniarki wiązałoby się to z uczelnią wyższą. To nie jest poziom średniego 

kształcenia. Nie ukrywam, że ubiegam się o to, aby absolwentki pielęgniarstwa z Uniwersytetu 

Medycznego w Zielonej Góry, które rozpoczynają naukę, mogły odbywać praktykę w szpitalu 

w Świebodzinie. Jestem umówiona z p. Dziekan z Wydziału Pielęgniarstwa na początku 

października w tej sprawie. Dużo by nam pomogło.  

 

Radny Krzysztof Warcholik – mam pytanie na temat współpracy oraz zagrożeń, problemów z 

systemem operatora alarmów w UW. Dla ratownictwa medycznego i pacjenta najważniejszy 

jest czas, czy widzi Pani możliwości usprawnienia tej komunikacji? Osoba, która odbiera 

zgłoszenie w Gorzowie zna dobrze topografie danego miasta, przeprowadzacie Państwo razem 

szkolenia, wizje lokalne? To jest bardzo ważne, takie prawidłowe wskazanie miejsca gdzie 

pacjent jest i czy zdarzały się przypadki błędnej identyfikacji w kwestii dojazdu. Dziękuję! 

 

Wiesława Cieplicka Prezes Nowy Szpital w Świebodzinie – współpraca ze służbami p. 

Wojewody układa nam się bardzo dobrze, z Wydziałem Zdrowia i Spraw Społecznych, który 

jest zarządzany przez p. Bożenę Hudak, jak również z dyrektorem Kołczem. Nie ma żadnych 

problemów, może były na początku w trakcie wdrażania tego systemu SW DPRM, było to 

wyjaśniane na bieżąco. Przedstawiciel Zarządzania Kryzysowego w szpitalu szkolenie 

przeprowadził, nie słyszała, aby koordynator ratownictwa medycznego zgłaszał, że są 

problemy z identyfikacją pacjenta. Jeśli chodzi o współpracę z dyspozytorami, muszę 

powiedzieć, że są to profesjonalni ludzie, podchodzą to tego co robią bardzo odpowiedzialnie. 

Czasami były takie sytuacje, że musiałam wyjaśniać różne sprawy, np. skarga pacjenta na 

poziomie nocny POZ, albo ratownictwo medyczne. Nie miało miejsca, aby sprawa była nie 

wyjaśniona lub nie umieli odpowiedzieć, prosili aby dać czas i zaraz oddzwonią. Oceniam 

wzorcowo współpracę.   

 

Radny Mirosław Algierski – Panie Przewodniczący! Pani Prezes! Dzisiejsze informacje, które 

nam Pani przekazała są dla nas bardzo pochlebne. Mamy więcej przyjęć na oddziałach, to jest 

sukces. Wynika to z tego, że dobry dobór kadry, ciągła perswazja personelu, aby lepiej się 

kształtował do osoby pacjenta. To wszystko odnosi sukces. Jednak Pani powiedział, że nikt nie 

jest idealny. Miałbym jednak uwagę i mieszkańcy zgłaszają. Osoby, które niekiedy tam trafiają 

po pomoc, musza nieraz czekać godzinami i personel mówi czekać, czekać, czekać! Ludzie 

proszą o to, aby stosować, jakąś zasadę. Rozpoznać, czy pacjent musi za 10 minut zostać 
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przyjęty, czy może czekać. Nieraz wymaga to pilnego działania i wyjaśnienia, bo ktoś w 

świadomości ma, że coś mu się stanie (przejawia strach, lęk, niepokój). Trzeba by było w tej 

materii coś poprawić. W statystyce mamy, że w niektórych oddziałach mamy mniej lub więcej 

na 10 tys. mieszkańców. Ja nie mamy pretensji, że mniej pacjentów, ale budujemy to z biegiem 

czasu. Mamy nadzieję, że następne statystyki pokarzą, że mamy równo jak w województwie. 

W niektórych statystykach wynika, że jesteśmy mniejszą ilością łóżek na 10 tys. mieszkańców. 

Z tej informacji, którą przestawiłyście Panie wynika, że wzrosły zgony chorób płuc i oskrzeli. 

Jaka przyczyna tego jest. Co się dzieje, może faktycznie jest przyczyna, że smog wisi w naszym 

rejonie. Może to jest przyczyną tych zgonów. Proponuję nad tym poważnie się zastanowić. 

Postanowienie prokuratorskie jest dla nas pozytywne i tylko się cieszyć. Proszę p. Prezes, aby 

rozpatrzyła uwagę mieszkańców dotyczącą SOR-u. Dziękuje!  

 

Wiesława Cieplicka Prezes Nowy Szpital w Świebodzinie – w kwestii SOR-u. jeśli chodzi o 

zasadę przyjęć do SOR-u, jest tz. System TRIASZ. To musimy usprawnić i dziękuję za tą cenną 

uwagę. Kilkakrotnie rozmawiałam z kierownikiem, że pacjent, który oczekuje, musi wiedzieć, 

orientacyjnie do której grupy pacjentów został zakwalifikować. Te systemy TRIASZ, bardzo 

mocno sprawdzają się w SOR-ach gdzie czeka 20-30 pacjentów. Oni mają wtedy opaski 

zakładane w różnych kolorach i każdy kolor odpowiada ilości czasu oczekiwania. Na tablicy 

jest napisane, że jaki czas oczekiwania jest wg kolorów. U nas taka tablica też wisi po tej 

modernizacji, nie były wprowadzane te opaski z tego względu, że u nas nie ma przyjęć, aż tak 

dużej ilości, mamy na dobę 20-30 przyjęć. Tyle razy proszę personel średni medyczny, personel 

lekarski, aby takich informacji udzielali pacjentom. Najgorsze jest, jak jest brak informacji dla 

rodziny, która oczekuje. Na pewno zrobię kolejne spotkanie po tej sesji na początku przyszłego 

tygodnia. Bywam na SOR-e w nietypowych godzinach. Widzę często, jak przyjeżdzają 3-4 

karetki na raz i ten lekarz faktycznie jest zajęty i nie ma możliwości udzielić rodzinie 

informacji. Często powtarzam, po to jest personel średni medyczny, który współpracuje z 

lekarze i należy zapytać lekarza za ile będzie mógł udzielić informacji. Powinien wyjść i tą 

informację przekazać rodzinie pacjenta. To nie jest odosobniony przypadek u nas. Na pewno tą 

sprawę wyjaśnię i będę chciała usprawnić. Następna rzecz, która jest do korekty do czas przyjęć 

do szpitala. Z tego względu jak wchodzę do izby przyjęć, widzę, że nieraz pacjenci czekają. 

Podchodzę i pytam, jak długo Pani czeka? Czekam 3 godzinę. Wyjaśniam, czemu? Ale zdarza 

się często, że pacjenci mają wyznaczony czas na godzinę 11.00 a przychodzą na 9.00. 

Natomiast lekarze przychodzą na 8.00, muszą przekazać sobie dyżur, zapoznać się ze stanem 

pacjentów. Zaczynają wizyty lekarskie. Czasami jest sytuacja taka, a pacjent przyszedł w 

odpowiedniej godzinie, a lekarza jest zajęty i wtedy jest nasza wina, ale często jest tak, że 

pacjenci przyjeżdżają za wcześnie. Wielokrotnie, do lekarzy rodzinnych wysyłałam informację 

na piśmie z prośbą o przekazywanie pacjentom informacji przy wystawianiu skierowań, że 

prosimy o przyjście do izby przyjęć ze skierowaniem od godziny 10.00 – chirurgia, 11.00 – 

interna, 9.00 – neurologia. To są takie dwie newralgiczne sprawy: oczekiwanie na SOR-e oraz 

informacja dla rodziny pacjenta, usprawnienie przyjęcie pacjenta do szpitala.   

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel poprosił o podsumowanie dyskusji pana Starostę.  

 

Starosta Zbigniew Szumski – dla mnie najcenniejszy jest element tego typu spotkań – 

informacja, aby powyjaśniać sobie zjawiska, które zachodzą w naszym szpitalu i żeby też 

zrozumieć dlaczego tak się dzieje a nie inaczej i przekazać pewne sugestie dlaczego w szpitalu 

coś tam nie gra. Kończy się kadencja, zacznie się nowa kadencja. Ważne jest to, żeby ci którzy 

tu zostaną mieli świadomość, że szpital jest tak newralgiczną instytucją i nie można 

podejmować decyzje w sposób pochopny, a jeśli się już podejmuje to iść na całość. Uprawianie 

polityki na zasadzie takiej, że najpierw tworzymy problemy a później bohatersko przez całą 

kadencję rozwiązujemy, to mamy dobitnie pokazane od 4 lat na Grupie Nowy Szpital w Krośnie 
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Odrz.  Miesiąc przed wyborami tąpnęła im z wielkim przepychem nazwane Zachodnie Centrum 

Medycznym, budżet powiatu wydrenowany, wszystkie wskaźniki maksymalnie powyciągane, 

280tys. miesięcznie zadłuża się szpital, potwierdzono na sesji. Z tego typu zjawiskami mieliśmy 

do czynienia swego czasu. One były po kłosie sytuacji w otoczeniu zewnętrznym. Pamiętacie 

ustawę 203, która spowodowała lawinę zadłużeń wszystkich szpitali. To była sytuacja 

zewnętrzna. To był przykład podejmowania decyzji na gremium samorządowym. Pytanie, co 

dalej? Nie chciałbym być w skórze tych samorządowców. Nadziei już nie ma. Proces 

komercjalizacji, prywatyzacji? Tu duży wysiłek ze strony p. Prezes i nieoceniony bagaż 

doświadczeń. Jest Pani jednym z managerów w zachodniej Polsce, które ma ogromne 

doświadczenie i różne zjawiska w tej bardzo dynamicznej strukturze, jaką jest służba zdrowia. 

Należy życzyć siły, aby starczało bo wiele jeszcze przed Panią zakrętów. Trzeba dbać o nasze 

wspólne dobro, to już 10 lat walczymy o dobro tej marki. W większym gremium chcemy 

uczestniczyć w pożegnaniu dr Adamcewicza, postać w tym mieście bardzo ważna. Dziękuję.  

 

Wiesława Cieplicka Prezes Nowy Szpital w Świebodzinie – na koniec chciałam bardzo Państwu 

podziękować, bo to jest moje ostatnie spotkanie z Państwem w ramach tej kadencji, bo raczej 

przed wyborami nie będę. Życzę Państwu i sobie abyśmy mogli się wszyscy spotkać, już po 

wyborach samorządowych w tym samym gronie, bardzo nam na tym zależało. Dziękuję za 

Państwa zaangażowanie, zrozumienie, ciepłych słów pod adresem szpitala i  moim. Za co 

bardzo Państwu dziękuje. Zawsze można było liczyć na wsparcie ze strony Pana Starosty, 

Radnych, to jest bardzo cenne i wiem co mówię. Pracowałam w Powiecie Krośnieński 1,5 roku 

pełniąc funkcję Prezesa Zarządu i jak i drugiej spółki. Współpraca z samorządem jest niezwykle 

istotna, jeśli ten samorząd, nie jest ze względów prawnych w stanie wesprzeć finansowo, to 

wsparcie, atmosfera, jaką Państwo tutaj reprezentujecie jest niezwykle ważna. Rozmawiałam z 

p. Mecenasem Nowakowskim i p. Andrzejem Stelmachem członkiem Zarządu GNSH po sesji 

i powiedzieli obaj Panowie, że takiej atmosfery, jaka była stworzona w Świebodzinie, to oni 

nie spotkali. Współpracując z wieloma samorządami, z którymi usytuowane są nasze szpitale, 

tak życzliwej, tak przyjaznej, zrozumiałej atmosfery nie spotkali. W imieniu tych osób, które 

tu były jeszcze raz chciałam podziękować. Chciałam jeszcze podziękować z tej okazji p. 

Urszuli Miarze, która jest członkiem rady nadzorczej spółki. Pani Urszula jeszcze będzie z nami 

na kolejne 4 lata, bo uchwała została podjęta, Pani Urszula jest takim dobrym duchem, kiedy 

coś się dzieje, zaraz monituje i za to jestem jej bardzo wdzięczna. To są cenne uwagi. Natomiast 

na tych posiedzeniach rady nadzorczej bardzo dużo pyta, jest mocno dociekliwa i pada 

argument, bo p. Prezes ja muszę p. Staroście wszystko przedstawić, radnym zdać relację z tego 

co się dzieje w szpitalu. Macie Państwo godnego przedstawiciel. Jeszcze raz wszystkiego 

najlepszego.  Dziękuję! 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel podziękował za wyczerpującą informację, za obecność pani 

Prezes. Proszę przy pierwszej okazji przekazać podziękowania i życzenia załodze. Doceniamy 

pracę wszystkich pracowników szpitala dla dobra mieszkańców Powiatu Świebodzińskiego 

 

Po wyczerpującej dyskusji Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel stwierdził, że 

informacja o realizacji zadań Powiatu Świebodzińskiego w zakresie ochrony zdrowia w 

2017r. i I półroczu 2018 roku (Druk Nr 472) została przez Radę Powiatu Świebodzińskiego 

przyjęta. 

 

Przewodniczący Rady ogłosił przerwę do 11.50. 

 

Po przerwie o godz. 11.55 Przewodniczący Rady Powiatu wznowił obrady. Przewodniczący 

Rady Powiatu Alojzy Jokiel stwierdził, że na sali obecnych jest 14 radnych.  
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Ad.6 

Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel poinformował, że sprawozdanie z przebiegu 

wykonania budżetu Powiatu Świebodzińskiego za pierwsze półrocze 2018 roku oraz informacji 

o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej (Druk Nr 465), zostało przesłane wraz z 

materiałami na sesję. Było ono przedmiotem obrad Komisji stałych Rady Powiatu 

Świebodzińskiego. (Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do protokołu).  

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania, sugestie lub uwagi do w/w 

sprawozdania.  

 

Pytań nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel stwierdził, że 

informacja o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Świebodzińskiego za pierwsze półrocze 

2018 roku oraz informacja o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej (Druk Nr 

465) została przez Radę Powiatu Świebodzińskiego przyjęta. 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel podziękował Zarządowi i pani Skarbnik za przygotowanie 

szczegółowej i merytorycznej informacji.  

 

Ad.7 

Podjęcie uchwał: 

Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel poinformował, że 3 projekty uchwał były 

przedmiotem obrad Komisji Stałych, uzyskały pozytywne opinie i skierowane są na dzisiejszą 

sesję. Dodatkowo 2 projekty uchwał wprowadzono dziś na sesję.   

 

Opinie komisji do projektów uchwał stanowią załącznik nr 7 do protokołu.  

 

1/ projekt uchwały w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 

Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie Powiatu Świebodzińskiego na lata 2018-

2023 (Druk Nr 464), który radni otrzymali wraz z zawiadomieniem i stanowi załącznik nr 8 do 

protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania, uwagi do przedstawionego projektu 

uchwały? 

 

Uwag i pytań nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały 

w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie Powiatu Świebodzińskiego na lata 2018-2023 (Druk Nr 

464), a następnie poddał go pod głosowanie.  

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 14 radnych jednogłośnie (14za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XLI/288/2018 w sprawie przyjęcia Powiatowego 

Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie 

Powiatu Świebodzińskiego na lata 2018-2023. Uchwała stanowi załącznik nr 9. 

 

2/ projekt uchwały w sprawie przyjęcia Statutu Powiatu Świebodzińskiego (Druk nr 474), który 

radni otrzymali wraz z zawiadomieniem i stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Tomasz Olesiak Sekretarz Powiatu – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Treść statutu, 

którą chciałbym, abyście Państwo dzisiaj przyjęli, jest nieco inna, która otrzymaliście w 

materiałach na dzisiejszą sesję załącznik nr 11. Do wczoraj, do godz. 14 trwały ustalenia z 

nadzorem LUW-u. Różnica polega na tym, że: 
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- w §1 ust. 2 pkt 6 zamienia się słowa „wytworzonych przez organy powiatu w ramach 

wykonywania zadań publicznych” na słowa „wynikających z wykonywania zadań 

publicznych”. Zmiana jest podyktowana zapisami ustawowymi.  

- konsekwencją jest również zmiana tytułu Działu V „Zasady dostępu i korzystania z 

dokumentów wynikających z wykonywania zadań publicznych” 

- wykreśla się § 31 na podstawie wyroku NSA z dnia 13 sierpnia 2010 syg. akt II OSK1488/10 

nie ma przesłanek do uznania „oczywistej omyłki pisarskiej”. Ponadto cała treść uchwały musi 

być przedmiotem głosowania. 

- w § 41 ust. 7 wykreśla się słowa „w przypadku nieustalenia tych zasad stosuje odpowiednie 

przepisy Statutu Powiatu”. Komisja może ustalić wewnętrznie jedynie te przepisy, których nie 

określa Statut. 

- w § 68 ust. 1 dodaje się słowa „w obecności co najmniej połowy ustawowego składu zarządu”. 

Wynika to z art. 13 ustawy o samorządzie powiatowym. 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania, uwagi do wprowadzonych zmian 

do projektu uchwały? 

 

Uwag i pytań nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący poddał pod głosowanie wprowadzone 

zmiany do projektu uchwały w sprawie przyjęcia Statutu Powiatu Świebodzińskiego (Druk nr 

474).  

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 14 radnych jednogłośnie (14za, 

0przeciw, 0wstrz.) przyjęła wprowadzone zmiany do projektu uchwały w sprawie przyjęcia 

Statutu Powiatu Świebodzińskiego (Druk nr 474). Projekt uchwała stanowi załącznik nr 12. 

 

Przewodniczący odczytał treść projektu uchwały z wprowadzonymi zmianami w sprawie 

przyjęcia Statutu Powiatu Świebodzińskiego (Druk nr 474), a następnie poddał go pod 

głosowanie.  

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 14 radnych jednogłośnie (14za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XLI/289/2018 w sprawie przyjęcia Statutu Powiatu 

Świebodzińskiego. Uchwała stanowi załącznik nr 13. 

 

3/ projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2018 Powiatu 

Świebodzińskiego (Druk nr 475), który radni otrzymali wraz z zawiadomieniem i stanowi 

załącznik nr 14 do protokołu.  

 

Skarbnik Powiatu poinformowała, że na wniosek Zarządu zgłasza autopoprawkę. Uchwała, 

która została skierowana na dzisiejszą sesję, powoduje zwiększenie po stronie dochodów i 

wydatków o łączną kwotę 124.130zł. Pani Skarbnik omówiła zgodnie z załącznikiem nr 15 do 

protokołu. Dodała, że w projekcie uchwały po wprowadzonej autopoprawce zaktualizują się 

salda, które brzmią następująco:  

dochody budżetu 65.831.269 zł, z tego: 

- bieżące w wysokości 62.488.175 zł, 

- majątkowe w wysokości 3.343.094 zł;  

wydatki budżetu 64.571.643 zł, z tego: 

- bieżące w wysokości 60.405.529 zł, 

- majątkowe w wysokości 4.166.114 zł. 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania, uwagi do przedstawionej 

autopoprawki?  
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Uwag i pytań nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący poddał pod głosowanie wprowadzoną 

autopoprawkę do projektu uchwały 2018 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2018 

Powiatu Świebodzińskiego (Druk nr 475).  

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 14 radnych jednogłośnie (14za, 

0przeciw, 0wstrz.) przyjęła autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na rok 2018 Powiatu Świebodzińskiego (Druk nr 475). 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej na rok 2018 Powiatu Świebodzińskiego (Druk nr 475) wraz z 

autopoprawką. 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 14 radnych jednogłośnie (14za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XLI/290/2018 w sprawie zmiany uchwały budżetowej 

na rok 2018 Powiatu Świebodzińskiego. Uchwała stanowi załącznik nr 16. 

 

4/projekt uchwały w sprawie powierzenia Gminie Łagów realizacji zadania dotyczącego 

budowy chodnika w possie drogi powiatowej nr 1236F w m. Sieniawa Osiedle Górnicze (Druk 

nr 476), który radni otrzymali w dniu dzisiejszym i stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

  

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania, uwagi do projektu uchwały? Uwag 

i pytań nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały w 

sprawie powierzenia Gminie Łagów realizacji zadania dotyczącego budowy chodnika w possie 

drogi powiatowej nr 1236F w m. Sieniawa Osiedle Górnicze (Druk nr 476), a następnie poddał 

go pod głosowanie.  

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 14 radnych jednogłośnie (14za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XLI/291/2018 w sprawie powierzenia Gminie Łagów 

realizacji zadania dotyczącego budowy chodnika w possie drogi powiatowej nr 1236F w m. 

Sieniawa Osiedle Górnicze. Uchwała stanowi załącznik nr 18. 

 

 

5/projekt uchwały w sprawie powierzenia Gminie Skąpe realizacji zadania dotyczącego 

przebudowy chodnika w pasie drogi powiatowej nr 1226F w m. Węgrzynice w zakresie budowy 

chodnika – Etap I (Druk nr 477), który radni otrzymali w dniu dzisiejszym i stanowi załącznik 

nr 19 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania, 

uwagi do projektu uchwały? Uwag i pytań nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady 

odczytał treść projektu uchwały w sprawie powierzenia Gminie Skąpe realizacji zadania 

dotyczącego przebudowy chodnika w pasie drogi powiatowej nr 1226F w m. Węgrzynice w 

zakresie budowy chodnika – Etap I (Druk nr 477), następnie poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 14 radnych jednogłośnie (14za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XLI/292/2018 w sprawie powierzenia Gminie Skąpe 

realizacji zadania dotyczącego przebudowy chodnika w pasie drogi powiatowej nr 1226F w 

m. Węgrzynice w zakresie budowy chodnika – Etap I. Uchwała stanowi załącznik nr 20. 

 

Ad.8 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel poprosił Wicestarostę o zabranie głosu w tym punkcie.  
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Wicestarosta Mieczysław Czepukowicz – pierwsza odpowiedź dotyczy interpelacji p. Elżbiety 

Dziuby – Klebieko, parking przy ul. Sulechowskiej w Świebodzinie. W tamtym roku oddaliśmy 

zmodernizowaną część ulicy. Jest ta ulica na gwarancji, zrobiona zgodnie z dokumentacją 

techniczną, ze wszystkim warunkami technicznymi i szczerze mówiąc nie wiem, co mam 

odpowiedzieć. Co prawda ten parking znajduje się w pasie naszym, powiatu. On spełnia swoje 

wymogi, tak uważam, tylko kwestia zależności od kierowcy, jak parkuje, jak wyjeżdża i jak się 

zachowuje. Zachodzi takie pytanie, jak byśmy zamknęli ten parking, co dalej? Jak maja się 

zachować mieszkańcy niepełnosprawni, jak mają odbierać pieczywo, dostawcy. Ja uważam, że 

na ten moment, jeśli się dzieje z ruchem nie tak, to są od tego służby mundurowe. Uważam, że 

nic w tej materii na dzień dzisiejszy nie można zrobić, ani likwidacja nie wchodzi, bo jesteśmy 

obwarowani gwarancją tej inwestycji, którą oddaliśmy w tamtym roku. Jeśli chodzi o p. 

Krzysztofa Warcholika, rondo przy ul. Sukienniczej w Świebodzinie. Faktycznie trwają jeszcze 

rozmowy, mamy wszystkie uzgodnienia, ale najważniejsze uzgodnienia trwają jeszcze z 

konserwatorem zabytków. Pani Naczelnik DG poinformowała mnie, że jest już zgodna 

konserwatora zabytków. Wiele uzgodnień jest już zakończonych i niebawem zostanie 

podpisana umowa i wykonawca wykona te rondo. Czas realizacji jest do końca roku. Wszystkie 

parametry, które budziły zastrzeżenia zostały wyjaśnione. Jest to rondo najazdowe i wszystkie 

gabaryty – samochody ciężarowe, które będą jechać z kierunku północy zmieszczą się na tym 

rondzie. Tak jest skonstruowane, że wszystko będzie ok.  

 

Starosta Zbigniew Szumski – jest to trudne przedsięwzięcie biznesowe, tam są trzy strony tego 

całego wydarzenia. Jesteśmy my, jako zarządca drogi, deweloper, który buduje obiekt i jest 

Netto, które ma od niego to kupić. Musimy, tak podpisać umowę, abyśmy w pewnym momencie 

nie zostali z rozpoczętym rondem – sami. Tutaj dosyć szczegółowo prowadzone są negocjacje, 

które są na ukończeniu. Co to tego 1 listopada, to uznają, że wchodzą 15 października 2018r, 

bo tak terminy ich gonią. Trudno, jeśli nie zakończą, to raz się warto przemęczyć na 1 listopada, 

a taka okazja się może nie powtórzyć. Teraz, jak się przejeżdża i widzi się, jak te Netto rośnie, 

to trzeba przyznać, że te rondo to też element biznesowy. Bez tego ronda ciężko byłoby wjechać 

tam, na ten plac. Miejmy nadzieję, że wszystko skończy się dobrze do końca roku.  

 

Radna Elżbieta Dziuba – Klebieko – myśmy się do końca nie zrozumieli Panie Wicestarosto. 

To nie jest parking, który nie spełnia wymogów parkingu. Stoi znak na końcu z literą P a nie 

ma na początku. Jeśli byłby to parking, to musiałoby być miejsce dla niepełnosprawnych. Po 

drugiej stronie ulicy jest parking, jest miejsce na stawianie samochodów. Ale po mimo są tam 

miejsca wolne, wszyscy wjeżdżają pod samą cukiernię i blokujących przejście dla pieszych. Za 

każdym razem będziemy liczyć na kulturę kierowców. Jeśli się zwróci uwagę, to można 

złośliwe słowa usłyszeć. Jeśli powiat w tej sytuacji nie widzi żadnego problemu, to poczekajmy, 

aż zdarzy się wypadek. Wtedy będziecie się tłumaczyć, jak kogoś potrąci samochód. Musi zajść 

jakaś sytuacja, że ktoś dozna uszczerbku na zdrowiu i wtedy do tego temu się wróci. Jeśli 

uważacie Państwo, że nie ma problemu i mażemy tylko liczyć na kulturę kierowców, którzy 

wjeżdżają na chodnik, to zostawmy tą sprawę. Dziękuję.  

 

Wicestarosta Mieczysław Czepukowicz – uzupełnię tą sprawę. Jeśli chodzi o miejsce 

parkingowe dla niepełnosprawnych, to wymalujemy i będzie miejsce parkingowe. Jeśli chodzi 

o drugi znak – postawimy. Jeśli chodzi o parking po drugiej stronie, to, tu jest zagrożenie, bo 

wszyscy chodzą, jak chcą, a nie przez pasy. I jeśli zagrodzimy, to dopiero będzie wędrowanie 

pomiędzy barierkami.  

 

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu obrad. 

 



BR.0002.1.8.2018.AK 

________________________________________________________________________________ 

PROTOKÓŁ NR XLI/2018 z XLI zwyczajnej Sesji Rady Powiatu Świebodzińskiego odbytej dnia 20 

września 2018 roku w siedzibie Starostwa Powiatowego w Świebodzinie, ul. Kolejowa 2 

Strona 15 z 18 

Ad.9 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są uwagi do protokołu obrad z sesji Rady 

Powiatu w dniu 6.09.2018r.  

Uwag do protokołu nie wniesiono, wobec tego Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół 

Nr XL/2018 z XL zwyczajnej sesji Rady Powiatu z dnia 6.09.2018r. został przyjęty. 

 

Ad.10 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos w punkcie 

oświadczenia radnych. 

 

Oświadczeń nie złożono, wobec tego Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu 

obrad.  

 

Ad.11 

Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel poinformował, że informacja Zarządu Powiatu o 

wysokości wszystkich umorzonych wierzytelności oraz udzielonych ulg w roku budżetowym 

o charakterze cywilnoprawnym na dzień 30.06.2018r. (Druk Nr 471), została przesłane wraz z 

materiałami na sesję. Było ona przedmiotem obrad Komisji stałych Rady Powiatu 

Świebodzińskiego. (Informacja stanowi załącznik nr 20 do protokołu).  

 

Uwag nie zgłoszono wobec tego, Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel stwierdził, że 

informacja Zarządu Powiatu o wysokościach umorzonych wierzytelności oraz udzielonych 

ulg w roku budżetowym o charakterze cywilnoprawnym na dzień 30.06.2018r. (Druk Nr 471) 

została przez Radę Powiatu Świebodzińskiego przyjęta.  

 

Radny Mirosław Algierski – na Komisji Rewizyjnej wspominałem, że dzięki zaproszeniom 

kolegi Tomasza Karataja mieliśmy szansę odwiedzić stoiska dotyczące lasu, wszystko co 

dotyczy odróbki lasu. Te zaproszenia ja wykorzystałem. Jestem pełen podziwu dla 

Międzynarodowych Targów Poznańskich, że zlokalizowały to miejsce wystawowe na terenie 

naszego powiatu. Teren dobry, dojazd przyzwoity oraz część naszych mieszkańców miała 

zasilone portfele, czyli obsługa tych targów, musiała, gdzieś spać, jeść. Są to elementy, które 

dla naszego powiatu i mieszkańców dają nam pewien asumpt, że powinniśmy wokół tych 

targów chodzić. Na otwarciu był Prezes Międzynarodowych Targów Poznańskich, jego 

osobistość daje jakiś dowód na to, że są one ważne. Chciałbym bardzo podziękować koledze 

za to, że umożliwił nam to zwiedzenie. Jest to gra warta świeczki, nasze nadleśnictwo 

prezentowało się też dobrze a obsługa na targach była na wysokim poziomie. Gratuluje 

Tomaszu i czekam na kolejne targi.  

 

Radny Tomasz Karataj – chciałbym wrócić do interpelacji, które składałem w ciągu całej 

kadencji. Podpytać zarządu, co planują z drogą do Przełaz i dalej do Niedźwiedzia. Czy jest 

jakaś wizja, szansa? Rozkręcamy nasz region na szersze imprezy. Przyjeżdżają ludzie nie tylko 

z Polski, z zagranicy ale i świata. Mieliśmy gości i z Kanady. Wszystkie miejsca noclegowe w 

naszym rejonie były zarezerwowane. Zarobiły sobie zacnie. Jedno, co się słyszy, to te drogi. 

Niebezpieczeństwo, zakrzaczenia poboczy. Było ostatnio wykoszone 1m od pasa drogi. 

Chciałbym dowiedzieć się jak wygląda sytuacja z chodnikiem w Niedźwiedziu. Było obiecane 

i czy jest jakaś szansa, że będzie? Ponowię swoją propozycję, aby zakończyć tą kadencję i 

podziękować sobie za współprace. Zapraszam wszystkich do Niedźwiedzia. Czekam na 

propozycję. Chciałem się jeszcze zapytać, co do przyszłorocznej imprezy Zawody Drwali, czy 

starostwo jest chętne do współorganizowanie tej imprezy – chodzi mi o domy dziecka, o 

spotkanie tygodniowe plenerowe dla dzieci. Czy można taki projekt zabezpieczyć w planach 

na nową kadencję. Dziękuje!   
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Wicestarosta Mieczysław Czepukowicz – jeśli chodzi o drogi. Droga Mostki – Przełazy. Jest 

nawet Pan Wójt, który jest zainteresowany tą drogą. Myślę, że czemu nie. Warto ją wpisać w 

plany remontowe na rok 2019. Myślę, że 3 podmioty: gmina, powiat i wojewoda, spowoduje, 

że tą drogę wyremontujemy. Wszystkie nasze zabiegi z nadleśnictwem nie dały rezultatów. Nie 

ukrywam, że pobocza nie zawsze da rady zrobić jak się planuje. Nie mamy prężnej brygady, 

która by tym zadaniom sprostała oraz nie jesteśmy wyposażeni w sprzęt specjalistyczny do 

tego. Staramy się jak możemy, nie zawsze tych środków jest tyle na ile byśmy chcieli. Jeśli 

chodzi o chodnik, to mieliśmy zapisane środki na ten remont. Tu nie została podjęta próba 

współpracy przez Pana Wójta Łagowa, była to kwota 100tys. nie mieliśmy wsparcia, on nie był 

zainteresowany tym tematem.  

 

Starosta Zbigniew Szumski – z tego co wiem, to targi odbywają się koło m. Zagórze, to jest ze 

starej drogi, to trudno do nas mieć pretensje, czy tam jest wykoszone, czy nie. Tam jest 

umiejscowione i tam jest najlepszy dojazd. Nie rozumiem, co mają niewykoszone pobocza na 

innych drogach do tego. Akurat w tym roku wegetacja taka, jest, jak jest i narzekać na te 

niewykoszone pobocza nie ma co. Trzeba pojeździć i zobaczyć, w tym roku jest lepiej z rokiem 

poprzednim. To jest wynik takich a nie innych warunków atmosferycznych. Międzynarodowe 

Targi Poznańskie są organizowane tutaj, ponieważ jest to przedsięwzięcie biznesowe. Tu nikt 

niczego nie robi charytatywnie. Ja, turniej drwali traktuję, po części jako przedsięwzięcie 

biznesowe. Istnieje coś takiego jak odpowiedzialna cześć społeczna  biznesu. I do ocieplenia 

pewnych przedsięwzięć, różne instytucje dołączają pewien element społeczny: domy dziecka, 

akcja charytatywne. Nie wątpię, żeby ta tradycja turnieju drwali została w jakikolwiek 

zaprzestana i zmieniać coś co od lat sobie funkcjonuje. Ja mogę powiedzieć, co na dziś jest 

przygotowane w tym układzie rady i ma szansę być zrealizowane w temacie dróg na najbliższe 

kilka lat. Jest dogadane z Wójtem Skąpego, że przymierzamy się do zrobienia w ramach 

Schetynówki, odcinek Węgrzynice – Rokietnica, droga Mostki – Przełazy i kolejne kwestie 

remontowe dokonywane przez radę przyszła. Czeka wniosek II etapu drogi w Szczańcu, 

odcinek drogi Lubrza – Ługów. Odcinek Niedźwiedź – Błonie – dokumentacyjnie gotowe. 

Odcinek Wilkowo – Borów. To nie jest miejsce gdzie można coś wyciągnąć, załatwić. Jest to 

miejsce gdzie przychodzimy budować wspólnotę i w miarę do przodu pchnąć. Jedni są 

zadowoleni inni nie. Jeśli mieliśmy do wyboru budować chodnik z granitu w m. Niedźwiedź, 

czy robić nową nakładkę w m. Żelechów, wybraliśmy drogę w Żelechowie. Wójt dał 100tys, 

my 100tys. i jest droga.   

 

Radny Kaziemierz Krajczński – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Interpelacja koleżanki 

Eli, czy uzasadniona, czy nie, wypowiadać nie będę się za wiele. Obserwuje i od rana do 

wieczora setki samochodów tam staje. Jeśli zostanie zlikwidowane, a tylko po tamtej stronie, 

będzie stokrotnie większe niebezpieczeństwo. Dziękuję. 

 

Radny Tomasz Karataj – to jest przedostatnia sesja, a moja może ostatnia, bo nie wiem jak z 

czasem. Ale chciałbym odnieść się do tego, że jesteśmy radnymi i nie przyszliśmy, ja, nie 

przyszedłem po to, aby wyciągać coś z powiatu na rzecz moich mieszkańców. Chciałbym, aby 

wiele więcej rzeczy było robionych i zawsze głosowałem za tym, aby były robione inwestycje 

w powiecie. Dla mnie jest taka niezrozumiała rzecz, że mamy jakieś uzgodnienia i jest coś 

powiedziane oficjalnie na komisjach przez Pana Starostę, Zarząd  i pozostałą część rady, że tak 

będziemy robić i cierpliwie czekać, to się zgadzam. Nie rozumiem takiego zastrzeżenia, że 

drogi nie były wykoszone, jak droga dojazdowa była od m. Zagórze. Ja mówiłem o drogach 

ogólnie, nie o tej drodze. Ja mówiłem o interpelacjach moich od początku mojej kadencji, o 

utrzymaniu poboczy, zakrzaczeniach drogi. Przez 3 miesiące miedzy Przełazami – Laskami 

leżał potrącony znak, służba, która kosiła pobocze, podniosła ten znak przejechała i zostawiła 
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sterczący na drodze. Mój służbowy samochód wjechał w to, nie zgłaszaliśmy tego. Mam 

udokumentowane dowody – zdjęcia. Przejeżdżają służby powiatowe drogowe, nie widzą 

śmieci, znaku, który jest własnością powiatu. Nie można tłumaczyć, że takich mamy ludzi. 

Zarząd i rada jesteśmy od tego, aby dobrych ludzi wybierać i tworzyć dobre przedsiębiorstwo. 

Przykro mi jest panie Starosto, że dostaję z każdej strony kontrę, nic nie mówię. Wiem, że teraz 

nie można zrobić tego. Ważniejsza jest droga i dokończenie inwestycji w Żelechowie. Obiecał 

Pan, Panie Starosto! Z drogi o którą walczyliśmy i z mojej inicjatywy to wyszło, to powiat 

zaoszczędził  1,5 mln – słynna droga Ołobok – Łąkie. To ja, jak bym miała taką inwestycję, to 

każdego dnia bym wiedział, co się tam dzieje! Gdzie był składowany materiał, a na pytania 

związane z inwestycją, to ludzie odpowiedzialni nic nie wiedzieli, nawet nie wiedzieli, gdzie 

jest dziennik budowy! Jestem po raz pierwszy radnym i uczę się i moją rolą jest popierać 

działalność zarządu i to czynię. Powinniśmy dostać wszyscy podziękowania od zarządu, że 

jesteśmy zgodni i głosujemy za tymi uchwałami i inicjatywami zarządu. Jestem zszokowany, 

że moje interpelacje są wszystkie na nie!  Tak nie powinno być. Ludzie, którzy mieszkają w 

Niedźwiedziu czy Kosobudzu, Toporowie i Przełazach, nie są ludzie drugiego sortu. Jeśli 

słyszymy, że jest to wina Wójta i nie chciał dołożyć. To przepraszam! Droga jest powiatowa, 

pas drogowy jest powiatowy, ludzie są winni, że gmina nie ma pieniędzy? Powiat nie zrobi nic, 

bo gmina się nie dołoży. Nie można tak, ja mówię, co oczekuje od powiatu, rolą jest zarządu i 

powiatu, aby dogadać się. Mieliśmy wcześniej też ustalenia!!! Dziękuję. Przepraszam.  

   

Radna Alicja Hoppen – Anyszko – chodzi mi o taką praktykę do Wydziału Dróg. Jest gdzieś 

znak przewrócony, wywalone śmieci…Ja od lat praktykuję jedną zasadę. Nie czekam na sesje, 

komisję, tylko wykonuję telefon po sygnale do Pani Kościukiewicz i Pana Marciniaka. Po 

godzinie mam zwrotny telefon, że jest wykonane. Nie możemy liczyć na ekipę pracowników, 

oni tylko jadą i wykonują swoje polecenia. Znam z doświadczenia, że takiej ekipie trzeba 

wprost pokazać. Dlatego proponuję skorzystać z takiej praktyki, wskazać miejsce gdzie co jest. 

Nie zdarzyło mi się, aby nie było wykonane, nie dlatego, że jestem członkiem zarządu, ale robię 

to od razu. I dlatego może to skutkuje. Dziękuje!   

 

Radny Tomasz Karataj – wielokrotnie korzystałem z takiego narzędzia, do Wicestarosty, 

dzwoniłem i zawsze było to przyjęte. Nie można mówić, że osoby pracują w zarządzie dróg i 

nie mają nadzoru. Jest pan, który jeździ i nie widzi tego. Robi kilometry i nas naraża.  

 

Starosta Zbigniew Szumski – za takie powierzchowne opinie, które Pan puszcza w eter, ma Pan 

jak ma. Nikt Panu z dróg nie przyjechał i wysypał śmieci na pobocze. Na jakiej podstawie 

twierdzi Pan, że jeździ facet i nadrabia kilometry? To jest pomówienie! Tam pracują ludzie, 

którzy pracują uczciwie. Jeśli twierdzi Pan, że nie pracują nieuczciwie, to proszę o jasny 

sygnał?  Gdzie kiedy i jak! Był kiedyś taki mistrz, który jest na liście wyborczej i który takie 

numery robił i już nie pracuje w starostwie, ale może być w radzie i będzie mógł dobrze 

dopilnować, bo on zna te praktyki. To co mówi Tomasz Karataj, co może dotyczyć wiele osób, 

które tu przychodziły z określonymi planami i zamierzeniami i na pewnych rzeczach im 

zależało. Pani Okuszko też zależało na chodniku w Gronowie!  Ja muszę brać na siebie, te 

wszystkie rzeczy, które nie zostały wykonane. To nie ma tak, że się wszystko załatwi. Moje 

pełnienie funkcji polega na tym, że w pierwszym dniu wyborów, to jestem takim monolitem, a 

później w środku kadencji są wyrywane wszystkie pozostałości.   

 

Radny Tomasz Karataj – ja liczyłem na to, że te słowa, które były powiedziane, zostaną 

zrealizowane! To nie jest tak, że ja mam pretensje, rozumiem i zawsze głosuje za tym, co robicie 

w powiecie, ale też się coś powiedziało, obiecało! Trzeba być też człowiekiem! Ja jestem 

człowiekiem i mam takie odczucia!  
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Starosta Zbigniew Szumski – nie na darmo w listopadzie 2007 roku określiliśmy zasady, 

realizacji inwestycji. Można się  oburzać, bo z jednym wójtem można się dogadać a z drugim 

nie! Jeśli dzisiaj finanse pozwalają na to, aby z wielkim wysiłkiem zrobić współfinansowaną 

Schetynówkę – odcinek Lubrza – Ługów, co to za pieniądz, po 300tys. z gminą się składamy + 

600tys, dokłada Wojewoda. Takie są realia. Jeśli nie wejdzie 80% projekt dofinansowań, który 

gdzieś się pojawił, to my z drogami nie ruszymy! Mnie nie stać, aby samemu z nimi wojnę 

toczyć. Pieniądz jest wartością obiektywną. Przyznaję się, że ten rejon skąd Pan się wywodzi 

zaniedbany jest.  

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel podziękował za terminowe złożenie oświadczeń 

majątkowych.  

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel poinformował, że czeka nas sesja uroczysta w dniu 4. 

10.2018r. o godzinie 13.00 w Świebodzińskim Ratuszu. Stosowne zaproszenia zostaną wysłane 

do radnych. Jest planowana sesja zwykła w dniu 19.10.2018r o godz. 10.00. 

 

Ad.12 

Wobec zrealizowanego porządku obrad Przewodniczący Rady o godz. 14.40 zamknął XLI 

zwyczajną sesję Rady Powiatu Świebodzińskiego V kadencji. 

 

Przewodniczący Rady 

   (-) Alojzy Jokiel 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała Anna Kowalik 


